
Geachte voorzitter en leden van de Commissie Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
 
Op 28 januari 2020 diende u een motie in (i.c. motie 35 000 VIII nr 146, ingediend door de leden 
Kuiken en Paternotte) gericht op een goede aansluiting van studenten met een CSEC-opleiding (uit de 
CXC-portefeuille) op een studie bij het hbo in Europees Nederland.  
 
Kort daarop wordt een Besluit CXC in consultatie gebracht (van 12 februari tot 18 maart 2020). Het 
lijkt me redelijk te verwachten dat niet al te lang daarna (bijvoorbeeld voor de zomervakantie van de 
scholen) de regelgeving beschikbaar en effectief is. Het concept noemde "1 augustus 2020", in lijn 
met mijn "redelijke verwachting". 
 
En nu is het zo goed als september 2020 (het nieuwe schooljaar is inmiddels begonnen, althans op 
Sint Eustatius) en er is nog steeds geen Besluit CXC. De oorzaak mag dan duidelijk zijn (i.c. minOCW 
heeft het dossier te lang te weinig aandacht en prioriteit gegeven), voor een deel ís er in elk geval een 
inhoud. Immers, er lág een document voor in de consultatieperiode. 
 
Het kan zijn dat minOCW nu van mening is, al dan niet na overleg met de betreffende scholen, dat 
nog nadere invulling gegeven moet worden aan het een en ander. 
 
Tot zo ver zoals het mogelijk (nee, zeer waarschijnlijk) is gelopen tot op heden. Hoe nu verder? Het 
lijkt me dat we voor een tweesprong staan: 

1. eerst het bestaande concept verbeteren en dan uitgeven, of 
2. het bestaande concept uitgeven en intussen werken aan een verbeterde versie. 

 
Voltaire indachtig, wil ik de minister - door uw tussenkomst - graag meegeven dat "perfectie de vijand 
is van het goede". Door nu niets uit te geven en nog enkele maanden (?) te wachten blijft de 
ongewenste situatie even zolang in stand. De hbo-instellingen en de scholen waarop vwo-onderwijs 
wordt gegeven in Europees Nederland blijven onwetend van het CXC-onderwijs terwijl in potentie nog 
steeds studenten met een CSEC-diploma zich kunnen aanmelden (bijvoorbeeld voor een studie die 
halverwege een studiejaar aanvangt). 
 
Graag en met nadruk wil ik dan ook pleiten voor een spoedige publicatie van het Besluit CXC waarin 
is opgenomen hetgeen nu al bekend is en een verbeterde versie in het vooruitzicht te stellen nadat de 
momenteel nog openstaande punten nader zijn ingevuld. Zaken die nu al bekend zijn, zoals wellicht 
de inhoud van de profielen, kunnen dan de basis vormen voor de keuzes die in het derde leerjaar 
worden gemaakt. 
 
Een punt dat zeker nader moet worden uitgewerkt omdat het niet is geadresseerd in de versie die in 
de consultatie voorlag is de "aansluiting" van examens waarvan de uitslag niet eerder dan medio 
augustus/september bekend is, op de inschrijving in Europees Nederland die veelal per mei reeds 
moet hebben plaatsgevonden. 
 
Mag ik u vragen - met het oog op uw procedure-overleg van donderdag 3 september a.s. - om de 
minister dringend te verzoeken het Besluit CXC spoedig uit te geven (zoals ook door u bedoeld in de 
motie, aangehaald in de eerste alinea) waarna zo nodig en naar behoefte een verbeterde versie het 
levenslicht zal aanschouwen. Bij voorbaat dank daarvoor. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Ir. J.H.T. (Jan) Meijer MBA, 
Bellevue Road 4, Upper Round Hill, Sint Eustatius, Caribisch Nederland. 
 
cc: voorzitter en leden van de Commissie Koninkrijksrelaties 


